



ViTSi årsmøde 12.10.2022 afholdt på Odin Havnepark, Odense

Der var 13 deltagere fysisk til stede og 2 online.

Dagsorden:

1. Valg af referent og ordstyrer
2. Styregruppens beretning
3. Fremlæggelse af budget og regnskab
4. Indkommende forslag (indsendes til styregruppen senest den 23.10.22.)
5. Arbejdsprogram for det kommende år
6. Fastsættelse af medlemsgebyr
7. Valg af styregruppe
8. Evt.

Ad 1. Valg af referent og ordstyrer

Referent: Mary

Ordstyrer: Erik

Ad 2. Styregruppens beretning

ViTSi driftes af Ulykkespatientforeningen, og for det betaler vi 15.000 kr. årligt

Aktiviteter:

Vi har i det forløbne år afholdt 7 TEAMS-møder. Vi har arbejdet med konferencen (som p.t. er udsat) og med workshoppen i dag med Rikke Cecilie Refsgaard (bifaldende ytringer fra forsamlingen).

I 2021 afholdt vi workshop med Helle Dreier, hvor der var 16 deltagere.

Konferencen 2021 om hemiplegi havde 82 deltagere fra de fleste dele af landet. Der var 5 oplægsholdere. Konferencen blev evalueret til at have høj grad af relevans, men indholdet svarede ikke helt til forventningerne. Vi plejer at have gode tilbagemeldinger, men denne gang var det dårligt og giver anledning til eftertanke.

Med baggrund i ViTSi's vedtægter var der herefter en længere diskussion om, hvad ViTSi skal have af aktiviteter og deres niveau.

Vi vil gerne holde en vis kvalitet. Oplægsholdere formidle sig forståeligt. Deltagerne skal have noget brugbart med hjem. Der er forskel på konference og kursus.

Reaktion: I starten af ViTSi's tid skulle konferencen bruges til at formidle gruppernes arbejde. Det kunne vi evt. vende tilbage til, da det også vil kunne inspirere andre til at deltage i netværket.

Nogle mente, at det kunne være interessant at ændre det til kursus i stedet for konference, mens andre gerne vil holde fast i konferencekonceptet. Der er stor inspiration i at kunne mingle med

andre fagfolk. Det er populært med konferencer (hos terapeuter). Der er ikke så meget andet på markedet, som kan løfte terapeuterne fagligt. Firmaerne laver dog en del på området.

Alle "niveauer" skulle gerne have noget ud af en konference.

Gode emner til fremtidige konferencer modtages gerne. Kunne det være interessant med noget om kunstig intelligens? Vi kunne overveje en 'stor kanon' (Gefen, Carina Siracusa) på TEAMS.

Nordisk Siddestymposium bliver online denne gang. Styregruppen er uklare på, hvor meget vi selv skal på podiet og hvor meget nogle udefra. Det er da helt ok, at styregruppen træder op, er kendte for kvalitet. Kan evt. tiltrække flere medlemmer. Er der nogen, som har arbejdet med noget, som de gerne vil på podiet med? Fremlæggelse af gruppearbejde kan generere mere interesse for vidensudvikling.

Årets konference udsat til 7. marts 2023 med emnet: Siddesår – vævsskader opstået fra den siddende stilling.

Reaktion: Under punktet 'værdien af tværfaglig indsats' er det vigtigt, at der er oplægsholdere fra andre områder. God opbakning til punktet. Godt med forskellige perspektiver på sår-situationen.

Punktet vil blive forestået af Louise og tårteamet (tværfagligt) i Aarhus Kommune. Også punktet med 'sårs opståen og anatomi' lyder interessant. Det kunne være interessant at høre fra kørestolsbrugere, hvordan har de lykkedes med at holde sig sårfrie. Tænk tværfaglighed ind i forflytninger.

ViTSi's tilstand:

Det virker, som om det har været lidt tungt på det seneste med gruppearbejdet – post-corona?

Det er vigtigt for styregruppen, at medlemmerne/grupperne melder tilbage.

Vi opfatter selv ViTSi som en "klub", som man er medlem af ud af interesse.

Er det rigtigt opfattet, at der er bredt afmatning?

Reaktion: nok snarere travlhed. Det er inspirerende at få lov til at nørde på den måde. Hvad kan vi gøre for at få gejsten op igen? At mødes hyppigere blev foreslået sidste år, men vi bliver i tvivl, om alle medlemmer vil mødes flere gange? Vi skal gerne have mere fut i grupperne, så hvis vi skulle mødes en ekstra gang, kunne det være specifikt om grupperne.

Medlemsstatus:

Vi er i dag 27 medlemmer, nogenlunde ligeligt fordelt mellem kommunale/regionale og firmaer.

Det kunne være godt at få flere kommuner med, da det er dem, der sidder først med problemerne.

Måske kunne det hjælpe at gøre noget mere reklame for os selv under konferencerne.

Ad 3. Fremlæggelse af budget og regnskab

Indtægter: Vi har ikke haft indtægter fra medlemmer, da vi ikke har opkrævet kontingent for 2022.

Vi har ikke afholdt konference, og vi har da heller ikke haft indtægter på den post.

Udgifter: Ingen udgifter til grupperne, men ca. 17.200 kr. til workshop og ca. 18.500 til administration, inkl. hjemmesiden.

Kassebeholdning: 80.048,25.

Vi har brug for at have en vis buffer i kassen, men det har vi også!

Ad 4. Indkommende forslag

Ingen

Ad 5. Arbejdsprogram for det kommende år

- › Planlægning af konference (Tryksår i den siddende stilling) og workshop 2023 (lokalerne til konferencen d. 7. marts 2023 er booket)
- › Planlægge virtuelle møder (Vi har kun haft et enkelt virtuelt møde. ViTSi kan bruges til, at et medlem kan prøve et oplæg af)
- › Gøre en indsats for, at alle medlemmer er med
- › Gøre en indsats for, at grupperne kommer op at køre

Ad 6. Fastsættelse af medlemsgebyr

Medlemsgebyret er blevet billigere og billigere med årene, og det skal vi holde fast i. Alle stemte for at fastholde gebyret på 975 kr. årligt.

Ad 7. Valg af styregruppe

Erik og Louise er på valg. Der skal være én fra Ulykkespatientforeningen i styregruppen. Erik er parat til genvalg. Louise er også parat til genvalg, men stiller også gerne sin plads til rådighed. Louise og Erik er genvalgt.

Ad 8. Evt.

Forslag om at holde brainstorms ½ time på TEAMS i forhold til opgaver og beslutninger. Nogle af opgaverne i styregruppen kunne lægges ud til andre medlemmer. Det er dog et problem, at vi ikke får respons på efterlysninger.

Tak for et godt møde med aktiv deltagelse både i rummet og space.

Ref. Mary

Gruppearbejde

Siddestilling på badestol. Janni er formand. Har ikke mødtes i år. Travlhed uden for gruppen. Snakker tit om det, men er ikke kommet så meget videre. Viser projektbeskrivelsen, som også ligger på hjemmesiden. Har lavet sammenlignende trykmålinger på to forskellige toiletsæder. Toiletsæder bruges også på toiletstole. Mange sidder faktisk mere på toiletsæder end på ”das” sæderne.

Arbejdsredskab til tryksårsudredning. Samarbejde med sårplejersker. Udgangspunkt i ABSA. Har lavet forskellige skemaer, men er ikke tilfredse med dem. Vil ændre på overskriften og dermed målsætningen. Laver nyt opstartsmøde i gruppen.

Fødder i kørestol. Ingen rapportering, men gruppen vil arbejde videre.

Trykmåling, madrasser og lejring. Trænger til at blive skudt i gang igen. Mary sender oplysninger om prøvningsmuligheder af madrasser (standarder).

Fagterminologi. Har været længe undervejs, men der har det seneste år været god fremgang i arbejdet.

Bækkenbunden og korsetting. Har haft problemer med at mødes. Gruppen ønsker oplysninger om Empelvic puden, hermed: <https://hmi-basen.dk/r11x.asp?linkinfo=60174>

Alle de tilstedeværende er i grupper.

Følgende er ikke i grupper:

Mette Hornbæk Söderberg

Cecilie Falden Boel

Niels-Christian Simonsen

Carsten Vendelbo Holm (hvilende)

Henrik Westen (hvilende)